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ВАРНЕНСКИ 

Издава варненската Окрж?кн~ ' эянна Комисия. 
Излива най-малко три пъти въ агЬсеца. 

Абонаментъ 2 лева годишно, 1 левъ sa 6 месеца, 
на общините, училищата, кръчми, хотели и 

квФвнетатд въ окръга — безплатно. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпра

ща до: Постоянната Комисия — Варна. 
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МНОГО ВАЖНО 
1\ Г. ВАРНЕНСКИ ЛОЗАРИ. 
За да не б&дете излъгани и тая го

дина оть разни недобросъвестни иапини-
еристи въ сортовете, подложките и ка-
честзото на лозите, отнесете се съ по
ръчките си до практика и пипияиериста 

Стефан* х. )ЦгМъ 
отъ гр. Гор.-Ореховица, 

който СЪ 15 годишната си практика по 
лозарство- и пипияиерство и като НРУШЬ 
ДОЗЗрь е въ положение да ви даде ценни 
уп&твания и гарантирани лози Щ 830** 

либерала» условия. 
Лозите се предавать франко Варна, пре
гледани и удобрени предварително птъ 
г-на Агронома, или управителя на Вар

ненския Лозовъ развадникъо 
Намира се постоянно въ писалище 

то на адвоката СТАНЧО ОАВОВЪ, подъ 
Военния клубъ. 10-2 

Официаленъ отд^лъ. _^_ 
Варненска 

Окр&ж. Пост. Комисия ОкржЖНО . 
11 tS? Д°г- г- Общинските 

1 декеи. 1914 год. ft ^ , . . . - «„ 
' гр. Варна. К м е т 0 в е В Ъ 0 К Р Ж Г а ' 

Поканватъ се ония отъ г. г. Общннски-
скит* кметове въ окрага, които още яе ех 
взчълнили окръжното на Пост. Комисия подъ 
№ 2573 оть 24/VTI т. г. пуилнкубаво въ 

0—р. вестникъ брой 1 7 о т ъ г . г , да побързать 
да го изпъднятъ по-скоро и за извършеното 
да уведомить комисията 

ПрЬдседатель: П. Ецрецовъ. 

Севр.-Бирникъ: Ст. Калдъръмовъ 

Вачнеска 
Окр Пост. Комисии 

№5308 
22 но еж. 1914 година 

гр. Варна. 

ОКРЪЖНО. 

До г. г. градско и сел-
ско-общинскиЬ кметове Ьъ 
округа. 

Излезла е огъ печать кяягага „ Актове 
по гражданското състояние" оть Хр. Фетва-
джиевъ, замесгникъ ирокуроръ, огь 194 стр. 
— цепа 2*80 лв. 

Въ нея с& разглЬдапи по отделно и по
следователно всичка (119—178) членове отъ 
закона за лицата, които се отнасять до граж
данското състояние. Аагоръть посочва какь 
еж се разбирали и прилагали до сега поста
новленията на този законъ относао съставя
нето на разни актове и обяснява, какъ тЬ 
требва да се тьлкуватъ и прилагать, като из
тъква значението и важните последствия оть 
неспазването на некой изисквания. Въ кран 
на книгата ся приложени я образци огь актове: 

Понеже книгата е съставена за да б_де 
р&козодсгво на всички длъжностни лица по 
гражданското състояние, (кметове и др.) и е 
отъ извънредна важность за тЪхь, ето .защо 
комисията а препоръчва, да баде добавена 
тя, г-не кмете, .за общината Ва, атакаслгдо 
за читалищата и училищата Ви. 
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Доставката на книгата може да се из-
върше направо отъ агенцията „Книжнина*— 
София. 

Председатель: П. Едрецовь. 

Секр.-Бирникъ: Ст. Калдьръмовъ 

Варненска 
Окр. Пост. Комисия ОКРЖЖНО 

J6 5309 
22 Ноем. 1914 г. До г г. градско и сел. 

гр. Варна общ. кметове въ окръга 

Отъ 21 година насамъ се издава илюс
трованото списание „Светлина". ПрЬзъ това 
дълго съществуване за едно илюстровано ли
тературно обществено списание у насъ. „Свет
лина* винаги се е придържала отъ възприе
тата си програма — да съдействува за само
образованието и възпитанието на читателите 
си. Предъ видъ ня тая й културна задача 
„Светлина" е бивала првноръчвана нЬколко 
пжти отъ Министерството на народното про
свещение. 

Заради това, вследствие окръжното пред
писание на Министерството на Вътрешните 
Работи я Народното Здраве отъ 1/HI т. год. 
подъ Jfc 1617, Постоянната комисия, препо
ръчва най-горещо гореказаното сцисание на 
г. г. градско и селско общинските кметове. 
да бъде абонирано то за общинските библи
отеки. 

Председатель: П. Едрецовъ 

Секр.-Бирникъ: Ст. Кълдъръмовъ 

Извлечения отъ протоколите на III редовна 
сесия на Варненсний Окр. СъвЪтъ. 

(продължение) 
РЕШЕНИЕ Л? 19. 

Я. Тодоровъ: Ако ги дадемъ въ условн% 
собственость за дв4 години, може да се слу
чи н за двете години прасетата да не яе сп-
расягъ, тогава лицето какво ще даде. Ако въ 
случай се дадагь за селската чарда„ то ка
то нежни немогагъ както местните породи да 
се пазять отъ кучета и др. нападения и бав
но се движатъ, а нещастията съ готови съ 
тЬхъ винаги. Не се постига пакъ дельта. На 
мн%ние бнлъ да се да се дадъть прасетата са
мо на скотовъдци bo чифть мъжко и женско 
вовто да новърнагь н& комисията при първо 
прасило две прасенца, дакь мжжко а женско, 

каквито съ взели и др. никакви условия да 
не се налагать. 

Д. Шиковь: Колкото за по дълго вр1ме 
се дадатъ въ условна собственость прасетата, 
толкова е по добре, ами кой ще ги вземе, 
внае се, че въ по дъльгъ периодъ по-ве^е ще се 
кръстосватъ прасетата, но щели се намеря 
лице да се ангажира съ дълъгь сроке. Бол
шинството тукъ сме земледелци, не е зле пъ
рво да питаме нази сиг желае ли 1г1;аой да 
се ангажира при такива условия. ПИКОЙ не 
желае, тогава какъ можемъ да разчитаме па 
други. 

Д. Кондовъ: Ако ги дадемъ и не ги по-
диримъ вече, то така ще туримъ край на ра
ботата — не ще си изпълнамъ задачата по 
скотовъдството. .Требва да нолучимъ се нещо, 
и да се дадатъ другиму и тъй скотовъдството 
да се развива. 

Вл. Димитровы. Ще ги дадемъ тъй, ще 
кажемъ: вати две прасета, ще дадегаъ две. 
Мъжките свини, да се дадъть на общините 
по жребие за разплодъ, съ условие да ходятъ 
въ чардата. 

Ил. Ангеловь: Да се раздадать съ усло
вие, колкото сё дадатъ на лицето, и толкова 
прасета да повърна, само едното да бжде мъ
жко и едното женско. 

Председателя: Има ли да говори други 
по въпроса? Понеже не поиска други думата, 
предлагамъ въпроса на гласуване. 

Гласувано съвета реши: 1. Всички пра
сета мъжки и женейи, съ които разполага по-
стояната комисия да се раздадатъ на желаю-
щи скотовъдци или земледелци, по чифтъ — 
мажко и женско въ условна собственость за 
две години които ще бъдатъ длъжни да по-
върватъ ша комисията, сжщо така чифтъ мъ
жко и женско отъ опрасенитй прасенца. 2 . 
Мъжките свини при комисията, да се разда
датъ на жедающи общини, въ условна соб
ственость за една година, съ задлъжение да 
ги пущать въ селските чарди. 

РЕШЕНИЕ Д- 29. 

Нареждане дневния редъ за 
утрешното заседание. 

Председателя съобщи на съв4та, че за 
утрешното заседание има сложени на дневенъ 
редъ следните въпроса: L Докладъ на пос-
тояната комисия за ихплащание чугуненятЬ 
тръби за чешмата при окр. стопанство „Св. 
Константинъ* въ размйръ на 396. лева на 
д-во „Градиво" за циментъ и олово за поп-
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равк* на сжщата чешма 302-70 лева и за 
възнаграждение на инженеръ Боячевь 200 
лева, за раководение работитЬ по тая попра
вка; 2. Докладъ на постояната комисия по 
отпущание 11000 лева помощь за сиропита
лището „Надежда" въ гр. Варна, 3. Докладъ 
на постояната комисия по определяне такси
те. срещу издадени огъ нея преписи отъ сви
детелства, удостоверения и пр. книжа; 4. До
кладъ на постояната комисия но изплащане-
сумата 329*64 лева, на бившия наематель на 
окр. зеленчукови градини за отнетото отъ тЬхъ 
пространство за шосето водяще за детския 
морски санаторвумъ и 5. Първо четене *jaa бю
джетопроекта. 

Закриване заседанието. 
Понеже дневния редъ е изчерпанъ Пре

дседателя закри заседанието въ 6Vs часаве-
черьта. 

НРОТОКОЛЪ № б. 

На Варненски окр. съв4тъ отъ заседанието 
му на 19 септември 1914 г., 3-а редов, сесия 

отъ IX избирателенъ периодъ. 

Заседанието се откри въ 21/* часа сл4дъ 
пладне въ помещението на постоянна коми
сия отъ председателя г-нъ Н. Стефановъ и въ 
прис&тствието на членовете: Д. Вълкановъ, 
П, Едрецовъ, Вл. Димитров*, Д. Кондовъ, Д-ръ 
П. Ранковъ, Я . Тодоровъ, Ат. Ивановъ, Д. 
Колевъ, Н. Маринсвъ, В. Т. Назжровъ, Ивв 
Авадяковъ, В . Няголовъ, Сл, Тодоровъ, Юр. 
Ивановъ, Я . Дянковъ, Ив. Никодовъ, М. Ру-
севъ? Б. Михалевъ, В. Велевъ,, Ил. Ангеловъ 
и В . Тодоровъ, а въ отс&тетвието на члено-
овете: Д. Шиковъ, Сг П. Караджовъ, X Ре-
джебовъ и Злати Петровъ които са въ отиускъ 
и Г. Паеаревъ, Д. Кенковъ, Д« МИЛЕОВЪ и Вл» 
Куловъ по неизвестни причини. 

Откриване заседанието. 
Понеже приежтевуватъ повече отъ поло

вината членове на Съвета, НрЬдседателя обя
ви заседанието ва открито въ 2V2 часа следъ 
пладне и се приступи къмъ разглеждание на 
сложените на дневенъ редъ въпроси. 

Прочитане, приемане и нодиисване про
токола № 3 . 

Прочете се протокола на Съв£та отъ 17 
того иодъ Л* 3 , който се прне н подписа безъ 
изменение. 

РЕШЕНИЕ & 30. 

Разглеждание доклада на постояната ко
мисия отъ 16 того подъ Вх. J6 12 относител

но признаване направените разходя по поправ
ката на чешмата въ стопанството. 

Нредседатдля прочете доклада на посто-
яното присутствие отъ 10 того* споредъ който 
Комисията, като е видела че водата в а чеш
мата въ окр. стопанство „Св. Константянь" 
се била твърде много намалила и продължа-
жавала да се вамалава намерила за уместно 
да предприеме изучвания причините на това 
намаляване. Вследствие тия изучвания тя е 
направила следните разходи: купила е отъ 
Варненската Градска община 15 броя 15 ся. 
чугунени тръби по 4 метра дълги за 396 л.; 
купила оть Д-во „Градивоа цимептъ, олово, 
види и кълчища за 302*70 дв. а задължела 
се е съгласно решението си отъ 22 Августь 
т. г. подъ № 562 да заплати на нвженеръ 
П. Бончевъ ва изготвяне плана и раководе-
ние работата, понеже делата работа е вече 
извършена, едно възнаграждение отъ 200 лева. 
Понеже въ бюджета за 1914 година не е и* 
мало кредятъ за тая цйлъ та Комисията моли 
тия суми да се предвидять като дългъ въ окр, 
бюджетъ за 1915 год. 

Я, Тодоровъ: Постояната Комисия добре 
ще бяде да. даде по широко разяснение е по 
тоя въпрось да се представать и разписките 
за извършените разходи ва да ги видимъ. 

П.Бдреновъ: Ако желаете да се донесагь. 
Б. Велевъ: Постъпката на постояното 

присутствие наистина е добра. Изглежда обаче 
че при заиочвание работата не е ипало нвже
неръ а е поканенъ по сетне, когато требваше 
по рано да се повика той за да му се вземе 
мнението. Пвтамъ защо при такива важни въ
проси да не се покани инженера и искам* да 
се дадътъ обяснения по тоя въпрось. 

П. Едредовъ: При получавание рапорт* 
на Надзирателя на стопинството и до нЬмане 
на специаленъ кредить решихме да се нае-
мать работници за да се разкопае на три 
места канала па и по тоя начинъ да вядамъ 
причините на намаляването на водата, обаче 
нищо не се намери, тогава инженера г. Бон
чевъ минавайки отъ тамъ поканихме го да пре
гледа канала н даде мнението си, обаче ни-
какъвь отговоръ неможа да ни даде и по пе~ 
говъ сьвегь се предприе общо пр4чиствание 
водопровода гдето въ началото се намери, че 
е заеръстенъ съ жили клончета я пр. в затова 
се е пръснала водата. 

В. Двмитровь: Постояното присутствие 
заслужава похвала, че се е погрижило да? за
пази водата. Ако се отнеме водата ва курорта 
то нема да има никаква стойностъ последняя. 
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Понеже да се отдаде и на таргь поправката, 
за да бжде разходътъ привидно по оправданъ. 
Но при това положение пакъ неможемъ да 
гласуваме тоя кредитъ, защото е кредвтъ, отъ 
който може да се съди че не е направено 
рзвсипване на окр. средства. 

Д. Вълкановь: Тая приписка отнесохме 
въ министерството за да ви се разреши да ее 
извърши предприятието по доброволно съгласие, 
обаче отъ тамъ това наше искане беше изме
нено въ смисълъ да ее извърши по стопански 
начинъ, като ее изразходвай до 2000 лева. 

Я. Тодоровъ: Н£ма да бдде зле да по» 
гледнемъ по добре на вс4ки въиросъ, казахъ 
й по рано, казвамъ го и еега да ни се пр4д-
ставять разписките и да ни ее обясни на ин
женера възнаграждение ли ее плаща или е 
уеловенъ. 

П. Едрецовъ: Инжеш„ра изучи въпроса 
и каза че е радкрилъ какво водата въ сто
панството е толкова добра и силна че тя too-
же да се изкачи по всички стаи и стаки на 
постройките и изказа мнение да замЬннмъ ста
рите кюнци съ железни. Комисията му пред
види възнаграждение 200 лв. защото той на-
готви планчето и рдководи ц4лата работа. 

Други за да взематъ думата я-Ьмаше. 
Председателятъ положи вънроса на гла

суване и Окр. Съветъ Р Ф Ш И : 
1. Удобрява напълно доклада на поето-

яното присътствие отъ 16 того подъ Вх. № 12; 
2. Признава че окрага дължи на Вар

ненската Градска Община за 15 броя 15 см. 
чугунени тръби по 3 м. дълги 396 лева, на 
Д-во " Градиво" за цимевтъ, олово види и кал-
чища 302*70 лева и законнатата върху по-
следнята сума лихва за вр4ме отъ 10 юли 
т. г. до издължението и, и на инженеръ П. 
Бончевъ за изработване плана я раководение 
работата втенаграждение отъ 200 лева; и 

3 . Всичиите тия суми да се предвидятъ 
вато дългь по окр, бюджетъ за 1915 година, 

РЪШЕНИЕ № 31 . 

Разглеждание доклада на постояното при
сътствие отъ 10 гого подъ Вх. а№ 9 по въ
проса за пр4движдание въ бюджета за 1915 
г» кредитъ 11000 лв. за издържка въ сиро-
пнталнщето сираци отъ войната. 

Председателя прочете доклада на постс-
яното присътствие отъ 10 того подъ № 9. Въ 
тоя докладъ е изложено че по поводъ писмото 
нодъ ЗЬ 312 отъ 6 Февруарий т. г, на фонда 
ва сираците отъ войната комисията е поиска-

I ла сведения отъ общинските кметове въ окрж-
га за числото и стстояпиею на родителите имъ. 
Тия сведения ех биле дадени едва къмъ края 
на изтеклия м4сецъ Августь. Отъ приложената 
ктмъ доклада таблица се вижда че въ окрхга 
има 21 кржгли сираци—безъ баща и безъ 
майка, 661 сираци които н4мать абсолютно 
никакви имоти и 466 сираци които иматъ 
незначителни имоти; за това постояната комисия 
имайки предъ видъ че окръга тррбва да се 
грижи за настаняването и отгледването ако не 
на най вуждаюшите се сираци въ сиропита
лище и понеже оскъдните средства на окръга 

I не позволявате да се издържа специално си
ропиталище намерила е за необходимо да 

{ предвиди въ окръжния бюджетъ за 1915 го-
i дина една помощь отъ 11000 лева за Варнен-
| ското сиропиталище "Надежда", въ което да 
j се поставятъ 30 отъ казаните сираци, които 
; щели да бхдатъ определени отъ специаленъ 

комитеть. 
Вт. Димитровъ: Постояното присътствие 

j да ни обясни има ли подадени прошения огь 
сиропиталището "Надежда" за искане помощь 
и какви сд условията му за приемакие на 
тия сираци и най сетне на кого се дължи та
зи инициатива — на самото постояво присът
ствие ли или е внушена отъ управлението на 
Сиропиталището. 

U. Едрецовъ: Сами взехме инициативата, 
па имаше и телеграма отъ Министерството, 

J което питаше какво сме направиле по тоя въ-
j просъ. Азъ отидохъ самъ въ сиропиталището, 
I съ съгласието на другарите си, разгледахъ го 
| и разпитахъ за условията. Та ми обясниха 
| биха могли да приемать отъ 25 до 30 сираци, 
j като се смета средно че ще се харчи за вс4-

ко свраче по 300 лева годишно. 
Вл. Димитровъ: Въпроса който е сло-

жеяъ за разглежданке е въпросъ колкото ху-
маневъ, колкото радължителенъ за нйсъ, тол-

i кова е и деликатевъ; той още пзвече е и пар-
j ливъ и когато го обежждаме, требва да се 
[ отьрсииъ отъ параизанство. Съ ткя нещастни 

сираци, които нймачъ грехъ £а .онова пристъп-
| левие на уплаьницоте, бопороо требва да по-
| гледнемх по инач.. . Безпорно те иматъ правото 
S на нашата защита, на .нашето покровителство 
\ и на отглеждание. Не съмъ азъ, койао ще Вл 
[ рисувамъ тука БЪ една дълга картина грозните 
j последствия на войната и н$ма да Ви доказ-

вамъ гроеотиите отъ една война, кзкрато е 
тая война тъй наречена освободителна. И да 
говоря надълго относително добите или лошите 

} страни на тая Л й т чо еначидаправямъпо-
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литика. Нашата задача е по ограничена и ний 
ще кажеш, станалото станало, ще се снравимъ 
съ ония които докараха тоя погромъ а< той е 
вътрешепъ вхпросъ. Намъ се налага дългь да 
погледнемъ на т4хъ по човешки и по бащин
ски тъй като подчертава мъ мисьльта, че тия 
дечица ех невинна жертва и ще трЬбва да 
се погрияимъ за т*хпото отглеждане. Безпо-
ренъ фактъ е че държавата е длъжна да се 
штрияси сама и яа тин сираци и не требва 
да остави тази грижа на разни комисии и ко
митети. Никой не се е загрижилъ за бедните 
сирачета on- войната. Когато требваше да се 
изпратать бащите имъ въ огьнл, тогава всич
ки имъ говориха аа патриотизъмъ и за отечес
тво. Свърти се войната тия които сложиха 
своите кости цо бойните полета, сега не само 
че нема номенъ за т/Ьхъ, а ний виждаме тая 
печална картина че държавата, която .води 
тази война, вместо да се грижи за сираците 
на тия герои изоставя ги на комисии и коми-
тетя. Даде имъ се наистина пенсия по 18 ,20 
и 30 лв. а съ тйхъ нищо не стаьа. Ако тия 
пари беха достатъчни, не пу£хме да се гри-
жимъ сега. Само за окрдга както се вижда отъ 
таблицата къмъ доклада има всичко 1147 си
рачета, на които требва да се прнтечемъ на 
помощь. Ако прибавяме Балчишка, Добричска 
и Куртъ-Бунарска околии ще имаме 3—4000 
сираци, во за тия последните яп не се сри-
жнмъ, вий ги изоставихме на Романия. ТЬх 
ните бащи се биха еа Калиманци оставиха си 
тамъ костите но не се върнаха роби. Тази 
цифра много говори и ни кара да се замис-
лимъ. Следователно памъ се налага дългь да 
имъ се притечемъ на помощь защото държа
вата не се е загрижила за техъ. Тая наша 
заинтересованост* е толкова по годем!\ защото 
може да накара тия сираци или да станатъ 
добри граждани или да умратъ отъ гладъ или 
да ги яаправнмъ престапницн. Признателно 
отечество неможе да се извинява, че имъ е да
ло една нищожна пенсия. Щомъ това е така 
ние ще требва да си изпъднимъ дьлгътъ и не 
по тоя начинъ както предлага пестовното при
сутствие. Заявявамъ че доклада тъ, както е из-
ложенъ, ако го възприемемъ, н*ма да даде 
този резултатъ който се очаква. Тек е прежде-
времененъ. Сиропиталището е едно благотво
рително заведение, което нека си кажемъ от-. 
глежда децата не ва войници паднали на бой
ното поле, га д*да съ неизвестни родители. 
Сиропиталището въ Варна je едно високо ху
манно учреждепге, но има за задача да от
глежда деца/ чийто произхождение не знвемъ. 

I Безнорно те ех човеци, къмъ които требва 
да се отнесемъ съ внимание, но сиропитали
щето чиито приходи сд отъ разан източници, 
то има своя специална задача. То немоте да 
отглежда сирацпт4 по начинъ по който да се 
отглеждать сираците на едипъ герой. За ме
не е свЬтедъ такъвь герой и искамъ отглежда
нето на яеговитЬ сирачета да стане по начинъ 
и съ всички средства, да излезе отъ тЬхъ 
бждащи добри граждани, а не.улични, но и 
да ценятъ и своето гражданско достойнство. 
Следователно неможе да отпущаме суми в да 
повЬримъ сираците въ ръце гд^то нЬмаме га
ранция че ще бхдатъ гледани добре. Требва 
да паправпмъ всичка средства, за да осповемъ 
наше сиропиталище, за да може да знаемъ 
какъ ще се учи тамъ едно сираче и кой ще 
го учи и отглежда. Такова сираче немога да 
го поверя на всекой единг. То е сираче на 

I народа, то е сираче .на България и тя требва 
да го повери на сигурни рхде. И ето защо 
казвамъ преждевремено е да се гласува по
мощь за сиропиталището безъ да изучимъ по
дробно и тънко условията му. Другь е въпроса 
ако се касае за едно подхвърлено д4ге, а съ
вършено, другь е въпросъть за едно дйте, а 
съвършено другь е въпросъть за едно дете 
на народа. Окрджния Съветъ може да се со
лидаризира и съ желанието и исканието на 
постояната комисия, може да се солидаризира 
и моето искание да направимъ ?най голЬмите 

| жертви, но сумите прёди да се отпустать 
требва да знаемъ кому ще ги отпущаме и 
кому ще възложимъ отглежданието на тия си
раци. Бихъ казалъ да ги пратимъ въ Плов
дивското сиропиталище, като изучимъ дали то не 
е по добре наредено; може да се обърнемъ къмъ 

I сиропиталището на оня англичанинъ което той 
беше открилъ въ София за Македонските си-

I рачета. Ако не сме въ състояние сами да (си 
j напраьимъ сиропиталище, ще ги дадемь на оно • 

гова който ни дпде най добри условия и га-
i ранци, че сираците ще *бвдать добре оггле-
[ дани и учени. Ето защо при липсата на все^ 

какви изучвания> ний неможемъ щ се съгла-
сямъ до като не направимъ изучване чрезъ 

I специални комисии. Каза ня се че сиропита-
\ лището въ Варна имало хубаво здание. Е, 
j добре н католически пансионъ „Св. Андрейа 

има много до хубаво здание като палагь, пи-
тамъ бихме ли дала тамъ тая сираци да ть-

[ натъ въ мрака на езуитщрната, азъ не бихъ 
I се съгласилъ н вервамъ че никой н4ма да се 
! съгласи отъ Васъ да ладемь тамъ наще деца. 

(Сл4два) 
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БЮЛЕТИНЪ 
За воявеяите и прекратените заразителни болести по домашния добитькъ Варненко Окрджис 

отъ 15 до 30 Ноември 1914 година. 

«21 2 

1 

Наименование на 
болестьта 

Сапъ по конете 

Пр4зъ това време съ биле констатирани: 

Село или градъ | 

Т.-Махле 

Община 

Саръгьолска 

1 

Околия 1 

Варненска 1 

| Пр4зъ това време еж бил прекратени: 1 

1 
2 
3 
4 

Шарка по овците 
\ П 19 ff 

Сапъ по конете 
Шапъ по говедата 

[ Кривня 
Ченге 

| Енджекьой 
1 Куваилъкъ 

Черковненска 
Ченгенска i 
Провадийска 
Кьопргокьойска 

Провадийска 
п 
п 
1) 

Варнен. Окр. Ветеринар. Лекарь: Д-ръ Ст. К. Тюлевъ. 

Варненска Окр. Цостояна Комисия. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

Д 5298 

гр. Варна, 21 ноемврий 1914 год. 

Въ канцеларията на Варненската Окр. 
Постоянна Комисия на 6 Декемврий т, г. въ 
10 часа пр4ди обедъ ще се произв4де търгь 
съ явна конкуренция и съкратенъ сровъ, за 
отдаването на пр4дприемачъ-печатаръ печата
нето на окрджння вестникъ за презъ 1915 
година. 

Предприятието ще възлеве на около 1000 
лева годишно. 

Залогь е 5% и документи съгласно чл. 
11 отъ закона за обществените предприятия. 

Поемните условия могатъ да се пр4гле-
дать въ канцеларията на постояната Комисия. 

ОТЬ КОМИСИЯТА. 

ВАРНЕНСКА ОКР. ПОСТОЯНА КОМИСИЯ 

ОБЯВЛЕНИЕ 
X 5482. 

гр. Варна, 3 Декемврий 1914 година. 

Въ канцеларията на Варненската Окр. 
Постоява Комисия ще се произведе аа 19-й 
Декемврий т. год» въ 3 часа сл4дъ обЬдъ вто 
ри търг*, съ съкратенъ срокъ и явна конку

ренция, за отдаване на закупчикъ експлоати-
раньето на общинските берии „Кринина, и 
Кантарияинаа при гара Гебедже—БЬлевска 
община, Варненска околия, за единъ срокъ отъ 
три години начиная отъ 1-й Януарий 1915 
година, за приблизителна стойность 900 лева 
за ц4лия тригодишенъ п2раодъ. 

Залогь се изисква 5 % и документи съ
гласно чл. 11 отъ закона за обществените 
предприятия. 

Общите и специални ноемни условия мо 
гатъ да се прЬгледатъ въ постояната комисия 
вс4ки присжтственъ день. 

Отъ комисията. 

Каръ Ягдийско Училищно Настоятелство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

J6 68 

с Каръ-Ягдж, 12 ноемврий 1914 год. 

На 14 декемврий т. г. отъ 2 — 4 часа 
сл4дъ об4дъ, въ канцеларията на Каръ Яг-
дийското основно народно училище ще се про
изведе вторий пхть публиченъ тьргъ, съ явна 
конкуренция, за отдаване на наематель ек
сплоатацията на следните уч. имотя за врЬме 

1) Дюгенъ въ селото—една гоцввь3 на
чиная отъ 1 януар. 1915 г. и 

2) Нива „Брстанлхкъ" отъ 88 дек. — 
две години, начиная отъ 1 септемврий 1914 г. 

Първоначална оценка на нивата е 3 лв. 
на декарь—годишво. а на дюгеня — 150 лв. 
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Искании залогъ за правоучастие е 5 % . 
Чл. чл. 11 и 12 оть закона за обще

ствените. предприятия еж задължителни за 
конкурентите. 

Председатель: С. Червевъ 
Секр. гл. учутель: М. Миневъ 

Куртъ-Деренско Селско Общ. Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1313. 

- _ _ _ | _ _ i n т - • - ~ г - " " -

Р4ка Девненско Общинско Управление 
< И Ы — — ! • I • • • I I I . • I I I I • I I • ' 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1340 

с Р4ка Девня, 21 ноември 1914 г. 

На 30 декември т. г. отъ 9 до 12 часа 
преди обедъ, въ канцеларията на общинското 
управление ще се произведе търгъ съ явна 
конкуренция за отдаване на наематель екс
плоатацията на общинския приходъ „Сергяйно 
право" за вр4ме оть 1 януарий 1915 г. до 
31 декемврий 1916 година. 

Първоначалната ц4яа на предприятието 
възлиза на 3000 лева. 

Залогъ за участие въ търга се иска 5% 
върху първоначалната цена. 

Членове 11 и 12 отд закона за общест
вените предприятия ся задължителни за кон
курентите. 

Тържнитй книжа могатъ да се видягь 
вейки присутствен* день въ канцеларията на 
общинското управление. 

Кметь: А. Люцкановъ 
за Секр.-бирнивъ: 0. Златановъ 

Кадд-кьойско Оелско Общинско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1927 

с Кадж-кьой, 24 ноемврий 1914 г. 

Общинското управление обявява за знание 
че подъ надзора му се намира следния без-
стопански яюваа добитъкъ, a именно: 

1. Конь на 12 години, косьмъ черъ, на 
гърба има ОБЛО ОТЪ самаръ, десаото око слепо. 

Ако стопанина му не се яви и си го взе
ме до 21 день ще се продаде на публиченъ 
търгъ за въ полза на общинската каса. 

Пом. Кметь: К, Нуховъ 

Секр. бирникъ: П. Георгиевъ 

Кадх-шшско Солско Общинско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 

Л- 1956 

с Када-кьоЗ, 27 ноемврий 1914 г. 

Шдъ надзора на Кадх-конското Селско 
Общинско Управление се намира ел*дующия 
безстопанскя добитъкъ июзаа а именно: 

I, Биволица на 4^од- косъмъ черъ, дес
ното ухо дюсъ кесикъ, лявото — разцЬпено 
отъ горе и отъ долу, челото бело, оть долу 
на ченето има било, двата задни врак* до 
ногтите бели и на опашката има бело. 

Ако стопанина не се яви до 21 день огь 
днесъ да си ги прибере ще се продаде за въ 
полза на общинската каса. 

Общ. Кметь: П. Железовъ 

Севр.-барнивъ: U. Георгиев* 

Село Куртъ-дере, 19 ноемврий 1914 г. 

На 28 Декемврий т. г. отъ 10 — 12 часа 
преди обедъ въ канцеларията на кметството 
ще се произведе търгъ съ явна конкуренция 
за отдаване подъ наемъ за разработване на 
ново на часть оть общинската мера въ полза 
на фонда, подобрение на скотовъдството, на-
ходяща се въ мЬстностьта „Ченгене-олана.", 
оть 70 декара. 

Наемния ерокъ е оть деньтъ утвържде
нието на търга до 26/Х 1916 година, 

Първоначалната цена на декаръ за го 
дина е 1 левъ, а исканий залогъ е 5°/о вър
ху първоначалната цена. 

Членове 11 и 12 отъ закона за обще
ствените предприятия с& задължителни за 
конкурентите. 

Тържйите книжа могатъ да се видятъ 
всЬки присхтственъ день и часъ въ канцела
рията на кметството. 

Кметъ: Ат. Димозъ 

Секр,-бирникъ: Йв. Т. Касабовъ 
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Караджаотско Селско Общинско Управление 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 3344 

с Караджаогь, 2 ноември 1914 г. 

Съгласно рЬшението X 9 отъ т. г. на 
Караманлийското Училищно Настоятелство, 
Кметството обявява, че търси преднриемачъ 
върху когото да възложи следньото прЬдаряя-
тие: ограждане училищния дворъ въ с Кара-
манлий но цротежение около 115 метра съ 
дървени стжлбиве на два метра расгояние и 
съ 8 реда бодливь тедъ. 

Предложенията на предприемачите ще бж-
датъ писмени и ще се приематъ до 10 де-
кемврий н. с. 

Предприятието възлиза на около 450 лв. 
Поемните условия се намирать въ Кмет

ството всеки пржжгственъ день. 

Кметъ: К. Димитровъ 

Секр.-Бярпикъ: Димитровъ 

Елесъ-фак&нското кметство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1361 
С Елесь-факя 24 ноемврий 191,4 г. 

Подъ надзора на кметството се намира 
следнии добитъвъ "Юваа. 

1. Малаче на 6 месеца, косъмъ -аеръ, 
десното ухо равно отрезано, на челото и края 
на опашката бело. 

П. Малаче, на 6 месецЬ, косхмъ черъ, 
дееното ухо р&зцепено и опашката каса. 

Ако до 20 дна не се Я1зн стопанинътъ 
му, ще се продаде за въ полза ва общин
ската ааса. 

Кметъ: П. Стояновъ 

Секр.- Биравкь: П. Железкозъ 

Р1ка Девненско Общинско Управление 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 1248 

с. Река Девня, 2 ноември 1914 г. 

На 13 декември 1914 г. отъ 2 до 4 ч. 
слЬдъ обЪдъ, въ канцеларията на общинското 

управление ще се произведе публиченъ тьргъ 
съ лг по малонаддавание за доставката на кан
целарските материали, мобели, артикули за 
отопление, осветление, медикаменти на общин
ската Амболатория нуждай на общинското 
управление за 1915 година. 

Птрвоавчалната оценка па предприятие
то възлиза на 1600 лева. Испания залогь за 
нровоучастие въ търга е 5% върху първо
началната оценка. 

Членове l l и 12 огь закона за общест
вените предприятия съ задължителни за кон
курентите. 

Т&ржнитЬ книжа могатъ да се видягъ 
всеки присжтстзеяъ день въ канцеларията на 
общинското управление. 

Общ. внетъ: А. Люцкаповъ 

Секр.бирникъ: С. Ивановъ. 

| Администрацията на Окр. 
I в^стникъ, съобщава на всички 
I правоимеющи, които не еж по-
| дали до сега заявление до на-
| длъжната власть за отпущането 

имъ инвалидна пенсия, да по-
бързатъ и сторятъ това най 

| късно до истичанието на теку
щата година, тъй като, еъглае-

I но чл. чл, 1. и 2 отъ закона за 
продължение срокътъ за пода-

| ване заявления за военно инва-
I лидна пенсия, публикуванъ въ 
| държавенъ ВЬстникъ брой 121 

1914 г. Срокътъ изтича на 81 
Декември т. год. Сл&дъ тъзи 

I дата отпущанието на инвалидна 
пенсия ще става отъ деньтъ на 

I подаването заявлението, а не 
! отъ деньтъ на емьртьта, както 

до сега се е изчислявало* 

Печ. Д. Тодоровъ—Варма. 


